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 محمدمهدی اسماعیلی، وزیر 
عموم  از  من  کرد:  بیان  ارشاد 
هنرمندان به ویژه از اهالی موسیقی 
فعالیت  های  می  کنم  خواهش 
خود را آغاز کنند. محمدمهدی 
اسماعیلی در حاشیه بازدید از محل 
برگزاری شانزدهمین جشنواره 
در  »سینماحقیقت«  بین  المللی 
پردیس سینمایی ملت، در جمع 
رویداد  این  درباره  خبرنگاران 
گفت: براساس گزارش دوستان، 
اتفاقات خوبی تاکنون رخ داده 
است و فکر می  کنم شاهد یک 
تحول بزرگ در سینمای مستند 
هستیم. از برنامه  های جدی ما در 
سازمان سینمایی هم حمایت از 
سینمای مستند و مستندسازان 
است. وی در تشریح این حمایت  ها 
افزود: در برنامه سالجاری این 
حمایت  ها به صورت  های مختلف 
حمایت  از  است؛  شده  تعریف 
گرفته  مستند  آثار  ساخت  از 
تا پشتیبانی از مستندسازان. به 
خزاعی  و  حمیدی  مقدم  آقایان 
هم تاکید کرده  ایم که ما در دولت 
این آمادگی را داریم که یک بسته 
حمایتی جامع مختص این موضوع 
داشته باشیم. به ویژه اینکه بتوانیم 
از آثار مستندسازان در همه جای 
جشنواره  کنیم.  حمایت  ایران 
»سینماحقیقت« نشان داد که ما 
چه ظرفیت بالایی را در مناطق 

مختلف کشور داریم. ان  شاءا... این 
رویداد کمک خواهد کرد حوزه 
مستند ما بیش از پیش رونق بگیرد. 
در همه حوزه  ها آماده حمایت 
هستیم و اعتبار بسیار خوبی هم 
برای این موضوع در نظر گرفته شده 
است. اسماعیلی درباره سرنوشت 
مصوبه دولت مبنی بر مستندنگاری 
فعالیت  های دولت اظهارکرد: در 
هفته دولت سازمان سینمایی کار 
بسیار خوبی را آغاز کرد که در 
قالب آن تاکنون بیش از ۱۰ مستند 
به تولید رسیده است. در شورای 
اطلاع  رسانی دولت هم این موضوع 
را در دستور کار دارند. این آثار به 
خروجی رسیده و ان  شاءا... در اختیار 

افکار عمومی هم قرار می  گیرد. وزیر 
ارشاد درباره برنامه  ریزی برای آغاز 
برگزاری کنسرت  های موسیقی 
هم گفت: از نظر ما هیچ محدودیتی 
برای آغاز فعالیت  های هنری وجود 
ندارد. از قضا ما خودمان در هفته 
گذشته اجرای ارکستر ملی را در 
تالاروحدت داشتیم. من از عموم 
هنرمندان به ویژه از اهالی موسیقی 
خواهش می  کنم فعالیت  های خود 
را آغاز کنند. ما در معاونت هنری 
همه پیش  بینی  های لازم را انجام 
داده  ایم. از نظر دولت و وزارت ارشاد 
هیچ محدودیتی برای برگزاری 
کنسرت وجود ندارد. کمااینکه الان 
سینماها و تئاترهای ما هم فعال 

هستند. دوستان من در معاونت 
هنری و دفتر موسیقی آمادگی 
لازم را دارند و امیدواریم به زودی 
شاهد رونق فعالیت  ها در این حوزه 
باشیم. اسماعیلی درباره احتمال 
ممنوع  الکاری هنرمندان فعال در 
حوادث اخیر هم بیان کرد: این 
موضوع ضوابط خاص خود را دارد. 
ما در وهله اول تمام تلاش خود را 
می  کنیم تا مشکلات هنرمندان ما 
کم شود. من از روز اول این اتفاقات 
هشدار دادم که اجازه ندهید جامعه 
را دوقطبی کنند و اجازه ندهید در 
جامعه شکاف و نقار ایجاد کنند. 
وزارت ارشاد خود را خانه هنرمندان 
می  داند ولو اینکه این هنرمندان 
دچار مشکلی هم شده باشند. ما در 
حال پیگیری در بخش  های مختلف 
هستیم و تعدادی از این دوستان 
تا به امروز رفع مشکل شده  اند. به 
دیگران هم در چارچوب قانون و 
تا جایی که دستمان برسد کمک 
خواهیم کرد. امیدواریم این فضای 
کرختی حاکم بر فضای فرهنگ 
به زودی رخت بربندد. وزیر ارشاد 
در پایان در پاسخ به این سوال که 
آیا نگران برگزاری جشنواره فجر 
نیست؟ تاکید کرد: خیر. همین  طور 
که جشنواره »سینماحقیقت« و 
فیلم کوتاه به این خوبی برگزار شد، 
ان  شاءا... جشنواره فیلم فجر هم با 

قوت برگزار خواهد شد.

 خدمت نمایش خانگی 
به اشتغال هنرمندان

 »بهزاد غریب  پور« درگذشت
 بهزاد غریب  پور، تصویرگر و گرافیست  
در ۶۵ سالگی از دنیا رفت. بهروز غریب  پور، 
برادر این هنرمند و هنرمند تئاتر با اعلام 
این خبر نوشته است: »برادر عزیزمان، 
بهزاد، هنرمند گرافیست و تصویرگر نام  آور 
بین  المللی از میانمان به لطافت یک پرنده 
پر کشید و رفت. جایش تا ابد خالی خواهد 
ماند.« کیانوش غریب  پور، برادر دیگر این 
هنرمند و گرافیست هم نوشته است: »بهزاد 
غریب  پور، برادر، استاد و جانم، در غربت، به 
دیدار آشنایان آسمان رفت. روح مهربانش 
تابان. بهزاد غریب  پور متولد سال ۱۳۳۶ در 
شهر سنندج و دانش  آموخته رشته گرافیک 
دانشکده هنرهای زیبای دانشگاه تهران بود و 
با تاسیس استودیوی »تینوگرافیک« در سال 
۱۳۶۳، فعالیت   خود در حیطه تصویرگری و 
طراحی گرافیک و تبلیغات را پی  گرفت که 
تا ۱۳۹۴ ادامه داشت. تدریس در دانشکده 
هنرهای زیبا و دانشگاه هنر و ده  ها دوره 
و کارگاه آموزش تخصصی تصویرگری و 
طراحی کتاب از دیگر فعالیت  های فرهنگی 
او بوده است. علاوه بر اینها، مدیریت هنری 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، 
انتشارات افق، محراب قلم، قدیانی، سروش 
و غیره را نیز عهده  دار بوده است. از سال 
۱۳۶۸ تا ۱۳۹۳ عضو هیات داوران بسیاری 
از جشنواره  های تجسمی بوده که دوسالانه 
تصویرگری تهران، جشنواره تصویرگری 
هنرهای  جشنواره  و  ادبی  شاهکارهای 
تجسمی فجر از آن جمله  اند. او از سال ۱۳۸۲ 
تا ۱۳۸۴ عضو اولین هیات  مدیره انجمن 
تصویرگران ایران بوده است. از فعالیت  های 
بین  المللی او می  توان به شرکت در گردهمایی 
طراحی کتاب آسیاپاسیفیک یونسکو، سال 
۱۹۸۴ در ژاپن اشاره کرد. همچنین در سال 
۱۹۹۹ عضو هیات داوران جشنواره نوما، 
در همان مرکز فرهنگی یونسکو بود. او در 
سال ۲۰۰۱ به دعوت یونسکو در براتیسلاوا 
کارگاه برگزار کرد و در سال ۲۰۰۳ عضو هیات 
داوران جشنواره براتیسلاوا بود. غریب  پور دو 
بار جایزه تشویقی نوما را برای تصویرگری 
کتاب »راز پرنده« در ۱۹۸۸ و طراحی کتاب 
»پلنگ سیاه« در ۱۹۹۴ دریافت کرده است. 
در سال ۱۳۹۶ نیز نشان »آبان« از سوی 
انجمن تصویرگران ایران به ایشان اهدا شد. 
»راز آبگیر«، »سبزپوش مهربان«، »چهل 
قصه«، »ترانه  های کودکان«، »بزبزقندی«، 
»پرنده طلایی« و »همه حق« دارند، از جمله 
کتاب  هایی هستند که غریب  پوربه تصویر در 

آورده است.

  مدیرعامل پلتفرم فیلم  نت با 
بیان اینکه حدود چهار پنج هزار 
نفر در شبکه نمایش خانگی در 
حال کار هستند، گفت: اگر این 
صنعت نبود در زمینه کار و اشتغال 
مشکلات  هنرمندان  معیشت  و 
عدیده داشتیم. علی سرتیپی در 
اظهارداشت:  ایرنا،  با  گفت  وگو 
درست است که این شبکه دستمزد 
را بالا برده؛ ولی کارآفرینی هم کرده 
تلویزیون  است. در حال حاضر 
تقریبا تعطیل است و سینما هم 
مشکلاتی دارد. تلویزیون به لحاظ 
سریال سازی وضعیت خوبی ندارد. 
تعداد فیلم   های در حال ساخت 
هم زیاد نیست. در این شرایط 
شبکه نمایش خانگی، به ویژه در 
دوران کرونا بزرگ  ترین خدمت را 
به معیشت و اشتغال و هنرمندان 
کرد. اگر محصولات نمایش خانگی 
نبود، بیکاری تعداد زیادی حاصل 
می  شد. وی درباره دستمزدهای 
نمایش خانگی ادامه داد: در یک 
گروه سریال  سازی بیش از هفتاد نفر 
کار می  کنند که چهار نفرشان بازیگر 
هستند. در رابطه با دستمزدها 
فقط بازیگر را نبینیم. مدیرعامل 
پلتفرم فیلم نت درباره انتشار قاچاق 
در  خانگی  نمایش  سریال  های 
کانال  های تلگرامی توضیح داد: ما 
تلاش می  کنیم جلوی این موضوع 
را بگیریم؛ ولی نمی  توانیم و دست 
ما به جایی بند نیست. دولت باید 
در این زمینه کمک کند. مقابله با 
کپی رایت )مالکیت معنوی( نیاز به 
قوانین بالادستی دارد. مساله این 
است که خود ایران هم کپی رایت را 

رعایت نمی  کند.

 تلویزیون به دنبال طرح برنامه سینمایی
 تهیه  کننده برنامه »ساعت سینما« به  عنوان یکی از معدود 
برنامه سینمایی در حال پخش تلویزیون، بیان کرد که از 
برخی تهیه  کنندگان خواسته شده است که طرحی برای 
برنامه سینمایی ارائه کنند. یوسف منصوری درباره فصل دوم 
این برنامه که به  صورت هفتگی از شبکه چهار پخش می  شود 
به »مهر« اظهارکرد: در حال حاضر فصل دوم این مجموعه 
از شبکه چهار سیما در حال پخش است که همچنان به 
فیلم  های خارجی می  پردازد. وی ادامه داد: نقد فیلم  های 
خارجی و پرداخت به فضای علوم انسانی، مسائل اجتماعی 
و… را هم داریم که تا پایان این فصل حدود ۷ قسمت باقی 
مانده است. منصوری درباره اینکه چرا برنامه  های سینمایی 
دیگری روی آنتن نیست، عنوان کرد: در حال حاضر تنها 
برنامه سینمایی روی آنتن ما هستیم ولی این اتفاق معنایش 
این نیست که تلویزیون برنامه سینمایی نمی  خواهد. وی 
که در تیم عوامل »هفت« نیز حضور داشته است درباره 
اهمیت برنامه  های سینمایی در مناسبت  های جشنواره  ای 
و ایام عادی بیان کرد: برنامه  های سینمایی از ابعاد مختلف 
پتانسیل زیادی دارند هم برای سینما و هم برای مخاطب 
عادی و هم مخاطب تخصصی. ممکن است در شبکه چهار 
مدل تخصصی  تر را کار کنید و در شبکه  ای دیگر با مدلی دیگر. 
خود سینما هم وسعت زیادی دارد جشنواره  های مختلف 
مستند، فیلم کوتاه، »۱۰۰ ثانیه« و همه جشنواره  هایی 
که این برنامه  های سینمایی می  توانند به آنها بپردازند. 
منصوری یادآور شد: با تجربه  ای که دارم نوعی ارتباط بین 
این جشنواره  ها و جامعه وجود دارد از طرفی این جشنواره  ها 
یک شور فرهنگی به جامعه می  دهد و از طرفی برنامه  های 
سینمایی که به این جشنواره  ها می  پردازند یک کارکرد ویژه 
پیدا می  کنند. جشنواره  هایی مثل »فیلم ۱۰۰« یا فیلم کوتاه 
و مستند بین دانشجویان و علاقعه مندان به این حوزه شور و 
هیجان ایجاد می  کند. دبیر »فیلم ۱۰۰« اضافه کرد: حیات 
جشنواره  ها از جشنواره  های معتبر دنیا تا دیگر جشنواره  ها در 
دیده شدن است و می  توانند مشکلات جشنواره  ها را بیان کرده 
و آنها را نقد کنند. وی اظهارکرد: آن زمان که برنامه »هفت« 
دست ما بود حجت ا... ایوبی، رئیس وقت سازمان سینمایی به 
این برنامه آمد و با بهروز افخمی مناظره گرم و قوی داشتند. 
نکاتی هم در برنامه مطرح شد و برخی سوال  ها و نکات را 
پذیرفتند و درباره برخی هم بحث شد. منصوری درباره 
فشارهایی برای تعطیلی برنامه در همان زمان نیز گفت: آن 
زمان فشارهایی بود که برنامه »هفت« تعطیل شود کمااینکه 
خیلی از برنامه  هایی که به سمت مطالبه می  رود شاید این 
بزرگ منشی پذیرش نقد در آن  ها وجود نداشته باشد مثلا 
برنامه »نود« که فردوسی پور نقدهای تندی در آن داشت هم 
با همین واکنش  ها مواجه می  شد. وی اضافه کرد: »هفت« 
هم همین  طور بود و زمانی که وارد مطالبه  گری می  شد برخی 
از مخاطبان داخل سینما این نقدها را نمی  پذیرفتند اما 

تلویزیون پایش می  ایستاد.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  جمهوریخواهان
نگران از جنگ داخلی ترامپ 

 تشدید اختلافات بین حامیان و مخالفان دونالد ترامپ، 
رئیس  جمهوری پیشین آمریکا، جمهوریخواهان را از 
اینکه این جنگ داخلی کنونی، به ضرر آنها در انتخابات 
۲۰۲۴ تمام شود، نگران کرده است. به گزارش ایرنا، 
تارنمای هیل در این زمینه نوشت: افزایش خصومت بین 
نیروهای مدافع و مخالف ترامپ چشم اندازی را ایجاد 
کرده که برای هیچیک از جمهوریخواهان خوشایند 
نیست: جنگ داخلی حزب جمهوریخواه می  تواند آن را 
به دو طیف مختلف تقسیم و راه را برای پیروزی بزرگ 
دموکرات  ها در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ 
هموار کند. جمهوریخواهان نگران هستند که دو سال 
جنگ نه تنها کاخ سفید را به خطر بیندازد بلکه به اتحاد 
دموکرات  ها در نهاد کنگره و کنترل بر اداره کشور در 
دو سال باقی مانده در دولت جو بایدن و حتی پس از 
آن کمک کند. نیوت گینگریچ نماینده جمهوریخواه 
از ایالت جورجیا هفته گذشته با طرح چنین احتمالی، 
گفت: »بزرگ  ترین هراس« این است که اتفاقات سال 
۱۹۶۴ که حزب بین حامیان بری گلدواتر و نلسون راکفلر 
تقسیم شده بود، تکرار شود. گینگریچ به روزنامه نیویورک 
تایمز افزود: تصور نمی  کنم جنگ بین حامیان و مخالفان 
ترامپ در دو سال آینده پایان یابد و این امر، پیروزی 
مجدد چشمگیر بایدن در انتخابات و کنترل دموکرات  ها 
بر همه امور را تضمین می  کند. دیگر جمهوریخواهان 
ارشد آمریکایی تاکنون آمادگی این را نداشته  اند که 
دکمه وحشت را فشار دهند و می  گویند درباره تکرار سال 
۱۹۶۴ اطمینان ندارند زیرا ترامپ و نامزدهای احتمالی 
این حزب آماده هستند این مشکل را حل کنند. لیندسی 
گراهام سناتور جمهوریخواه اظهارکرد که در حزب 
دموکرات هم تنش وجود دارد و استثنایی در تنش  های 
داخلی در هر دو حزب وجود ندارد. اما جنگی که ترامپ به 
راه انداخته بیش از پیش علنی شده است. رونا مک دانیل، 
رئیس کمیته ملی جمهوریخواهان بارها در مصاحبه 
فاکس بیزینس در مورد تأثیر رئیس  جمهور سابق بر 
انتخابات میاندوره  ای ۲۰۲۲ و دور دوم مجلس سنا در 
ایالت جورجیا مورد سوال قرار گرفت. چندین نامزدی 
که رئیس  جمهور سابق آمریکا آنها را تایید کرده بود، 
نتوانستند در رقابت  های کلیدی سنا، از جمله در آریزونا، 
پنسیلوانیا و نوادا، پیروز شوند. در جورجیا، سناتور رافائل 
وارناک، دموکرات، در دور دوم انتخابات که هفته گذشته 
انجام شد، هرشل واکر نامزد جمهوریخواه مورد حمایت 
ترامپ را شکست داد. جمهوریخواهان در انتخابات میان 
دوره  ای کنگره ۲۰۲۲ انتظار داشتند اکثریت قابل توجهی 
را در مجلس نمایندگان آمریکا به دست آورند. شکست 
آنها در دستیابی به اهداف مورد نظر باعث شد تا برخی 
از چهره  های این حزب مساله تاثیر ترامپ در انتخابات را 

مورد توجه قرار دهند. 

سخنگوی کاخ کرملین:

پاتریوتهایآمریکاییرامیزنیم

محمدمهدی اسماعیلی: 

جشنوارهفیلمفجرباقوتبرگزارخواهدشد

کوتــــاه

 سخنگوی کاخ کرملین گفت: سامانه  های 
پدافند هوایی »پاتریوت« آمریکایی درصورت 
ارسال به اوکراین، اهدافی مشروع برای حملات 
روسیه خواهند بود. به گزارش مهر به نقل از 
رویترز، دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین 
بیان داشت: در صورتی که آمریکا سامانه  های 
پدافند هوایی »پاتریوت« را به اوکراین تحویل 
دهد، روسیه آنها را هدف قرار خواهد داد. 
واشنگتن در حال نهایی کردن برنامه خود 
برای ارسال سامانه پاتریوت به اوکراین است؛ 
تصمیمی که به گفته سه مقام آمریکایی، هفته 
جاری به طور رسمی اعلام می  شود. پسکوف 
درباره این تصمیم و بدون اظهارنظر درباره 
گزارش  های تاییدنشده، افزود: روسیه »قطعا« 
پاتریوت  ها را هدف حمله قرار خواهد داد. 
سامانه پدافندی پاتریوت، یکی از پیشرفته  ترین 

سامانه  های پدافندی آمریکا محسوب می  شود. 
پنتاگون اعلام کرده که افزایش حملات 

موشکی روسیه علیه اوکراین در روزهای اخیر، 
تا اندازه  ای با هدف تحلیل بردن تجهیزات 

پدافند هوایی کی  یف طراحی شده تا مسکو از 
این طریق بتواند آسمان اوکراین را به تسخیر 
درآورد. به همین دلیل آمریکا و متحدانش 
ارسال سامانه  های پدافندی به کی  یف را 
افزایش داده  اند. واشنگتن تاکنون و از زمان 
آغاز عملیات نظامی روسیه در اوکراین در 
۲۴ فوریه)۵ اسفند ۱۴۰۰(، ۱۹.۳ میلیارد 
دلار کمک نظامی برای اوکراین ارسال کرده 
است. شبکه خبری سی  ان  ان پیش  تر به نقل از 
مقامات آمریکایی اعلام کرد که طرح پنتاگون 
هنوز به تایید لوید آستین، وزیر دفاع آمریکا 
نرسیده و پس از او نیز رئیس  جمهور این کشور 
باید آن را تایید و امضا کند. آمریکا در حالی 
اقدام به ارسال پاتریوت به اوکراین کرده که 
پیش  تر اعلام کرده بود این سامانه را در اختیار 

اوکراین نمی    گذارد!

 احتمال بحران سوخت در »قره  باغ«
 خبرگزاری رسمی ارمنستان خبر داد، در پی انسداد گذرگاه 
لاچین و قطع تنها راه ارتباطی ناگورنو – قره باغ به دست شهروندان 
جمهوری آذربایجان و قطع گاز این منطقه، ساکنان این منطقه 
ارمنی  نشین با کمبود بنزین، گازوئیل و گاز مایع مواجه شده و وادار 
به صرفه جویی در مصرف سوخت شده  اند. به گزارش ایرنا، تارنمای 
این رسانه ارمنستانی )آرمن پرس( گزارش داد که مسئولان این 
منطقه به منظور اجتناب از وقوع بحران با صاحبان مشاغل و 
کسب و کار در زمینه صرفه جویی در مصرف سوخت به توافق 
رسیده  اند. در این راستا، پمپ بنزین  ها اولویت را به سوخت  گیری 
آمبولانس  ها، وسایل نقلیه عمومی و خودروهای خدمات ویژه 
خواهند داد. مسئولان جمهوری خودخوانده آرتساخ از شهروندان 
نیز خواسته  اند تا در مصرف سوخت صرفه جویی کرده و خودروهای 
خود را تنها در مواقع ضروری به حرکت درآورند. خبرگزاری تاس 
خبر داد که جمهوری آذربایجان در اقدامی ناگهانی گازرسانی به 
منطقه ارمنی نشین و کوهستانی قره باغ را قطع کرده است. اواخر 
سال ۱۴۰۰ نیز باکو عرضه گاز به این منطقه را به حالت تعلیق 
درآورد و باعث ایجاد یک بحران سوخت برای ۱۲۰هزار ساکن آن 
شد. »گِقام استپانیان« مسئول حقوق بشر جمهوری خودخوانده 
آرتساخ )ناگورنو – قره  باغ( نیز اخیرا اعلام کرد که اتباع جمهوری 
آذربایجان گذرگاه لاچین را مسدود کرده و مانع از دسترسی 
ساکنان این منطقه به کمک  های بشردوستانه شده  اند. این مقام 
حقوق بشری اضافه کرد که باکو به بهانه  های محیط زیستی به 

دنبال ایجاد وحشت در میان ساکنان قره باغ است.
 تضمین تردد در »لاچین« 

 گذرگاه لاچین تنها جاده میان منطقه ارمنی نشین ناگورنو – 
قره باغ جمهوری آذربایجان و جمهوری ارمنستان است و بر اساس 
توافقنامه سه جانبه سال ۲۰۲۰ میان سه کشور ارمنستان، روسیه 
و جمهوری آذربایجان، صلح بانان روس بر آزادی رفت وآمد از این 
مسیر و دسترسی ساکنان قره باغ به ارمنستان نظارت می  کنند. 
پیش تر تارنمای آمریکایی اوراسیانت به نقل از یک مقام ارشد 
دولت آذربایجان که نام وی را فاش نساخت، نوشت که باکو تا ابد 
منتظر اجابت خواسته اش در زمینه تحویل گذرگاه زنگزور و خلع 
سلاح ارامنه قره باغ نمی  ماند. وی افزود: گزینه  های دیپلماتیک 
تقریبا بی  نتیجه بوده  اند.اگر ما یک پست مرزی در ورودی لاچین 
احداث کنیم و تمامی این جریان را خاتمه دهیم چه رخ خواهد 
داد؟ بدون هوا چگونه می  توان نفس کشید؟ اتحادیه اروپا و آمریکا 
در واکنش به انسداد این گذرگاه از باکو خواسته  اند تا آزادی تردد 

در جاده لاچین را تضمین کند.
  پس از آنکه اتحادیه راه  آهن، دریانوردی و حمل ونقل 
انگلیس پیشنهاد مربوط به حقوق را رد کرد، اعتصاب بخش 
حمل ونقل ریلی این کشور آغاز شد. به گزارش ایسنا، به نقل 
از خبرگزاری آناتولی، حدود ۴۰ هزار کارمند راه  آهن از ۱۴ 
شرکت حمل ونقل ریلی سراسر کشور در بحبوحه سرمای 
شدید دست از کار کشیده  اند و مسافران با اختلال قابل 
توجهی در جا به جایی مواجه هستند به ویژه دانش  آموزانی 
که با قطار به مدرسه می  روند. این اقدام اعتصابی تا روز 
شنبه ادامه خواهد داشت و اعتصاب  های بیشتری نیز از شب 
کریسمس )۲۴ دسامبر( تا ۲۷ دسامبر )سوم تا ششم دی  ماه( 
و دو اعتصاب ۴۸ ساعته دیگر در ابتدای ماه ژانویه برگزار 
خواهند شد. شبکه حمل ونقل ریلی به مسافران هشدار داده 

که همزمان با سرمای شدید هوا از جمله برف، یخبندان و مه 
که باعث اختلالاتی در سراسر انگلیس شده، تنها سفرهای 
ضروری را انجام دهند. روسای شبکه حمل ونقل ریلی انگلیس 
این اتحادیه را به اهمیت ندادن به برنامه  های کریسمس 
مردم متهم کردند. اما مایک لینچ، دبیرکل اتحادیه راه  آهن، 
دریانوردی و حمل ونقل گفت: دولت لندن برای جلوگیری از 
این اعتصاب  ها هیچ کاری انجام نمی  دهد و کاملا واضح است 
که آنها می  خواهند اعتصابات موثر در انگلیس را غیرقانونی 
کنند. ما در برابر این اقدام مقاومت خواهیم کرد و اعضای 
ما به همراه کل جنبش اتحادیه تجاری به کمپین خود برای 
دستیابی به یک توافق عادلانه برای کارمندان، افزایش 
منطقی و عادلانه دستمزدها و شرایط کاری مناسب ادامه 

خواهند داد. به شبکه حمل ونقل ریلی پیشنهاد افزایش 
حقوق پنج درصدی در سالجاری و افزایش حقوق چهار 
درصدی در سال ۲۰۲۳ میلادی داده شد اما لینچ این توافق 
را غیراستاندارد دانست و اعضای این اتحادیه این پیشنهاد را 
رد کردند. به دنبال بحران شدید مخارج زندگی که در پی تورم 
و وخیم شدن اوضاع اقتصادی به وجود آمده، انگلیس با موج 
جدیدی از اعتصاب  ها از جمله توسط پرستاران، کارمندان 
پست و اساتید دانشگاه  ها مواجه است. تورم سالانه انگلیس از 
۱۰.۱ درصد در سپتامبر سال جاری میلادی به ۱۱.۱ درصد 
در اکتبر سالجاری میلادی افزایش یافت که بالاترین نرخ 
تورم از اکتبر سال ۱۹۸۱ میلادی محسوب می  شود و منجر به 

کاهش دستمزدهای واقعی شده است.

اعتصاب ۴۰ هزار کارمند راه  آهن انگلیس

  انیمیشن »لوپتو« و »بیا آشتی 
کنیم« از آثار مرکز انیمیشن سوره 
هند  احمدآباد  جشنواره  راهی 
شدند. به گزارش سازمان سینمایی 
سوره؛ انیمیشن سینمایی »لوپتو« 
به کارگردانی عباس عسگری و 
انیمیشن کوتاه »بیا آشتی کنیم« 
به کارگردانی عبدا... علیمراد از آثار 

مرکز انیمیشن سوره در بخش 
رقابتی جشنواره بین  المللی فیلم 
کودکان احمدآباد که در کشور 
هند برگزار می  شود، به نمایش 
درمی آیند. چهارمین دوره این 
جشنواره که از ۲۴ تا ۲۹ دسامبر 
۸ دی ماه برگزار  ۳ تا  برابر با 
می  شود، با هدف جذب مخاطب 

بیشتر برای سینمای کودک در 
سراسر جهان شکل گرفته است 
بچه  های  بین  رقابت  میزبان  و 
فیلم  ساخت  برای  آموز  دانش 
است و به آنها بستری می  دهد تا 
کار و مهارت  های خود را به عنوان 
فیلمساز به نمایش بگذارند. لوپتو 
که هم اکنون در سینماهای سراسر 

با  اکران است؛  کشور در حال 
تکنیک سه بعدی و برگرفته از قصه 
و فضایی کاملا ایرانی، در استودیوی 
فراسوی ابعاد توسط هنرمندان 
جوان کرمانی تولید شده است. 
پخش بین  الملل این دو انیمیشن 
برعهده مرکز بین  الملل سازمان 

سینمایی سوره است.

 »لوپتو« و »بیا آشتی کنیم« به هند رفتند

  سران کوزوو  طی مراسمی درخواست رسمی این کشور برای عضویت در اتحادیه اروپا را 
امضا کردند. به گزارش ایرنا از خبرگزاری اسپوتنیک، ویوسا عثمانی، رئیس  جمهور، آلبین 
کورتی، نخست وزیر و گلاوک کنیوفکا رئیس مجلس کوزوو در مراسمی درخواست عضویت 
این کشور در اتحادیا اروپا را به امضا رساندند. به گزارش ریانووستی این درحالی است برخی 
کشورهای اتحادیه اروپا از جمله اسپانیا، قبرس، رومانی، یونان و اسلواکی هنوز کوزوو را 
به عنوان یک جمهوری مستقل به رسمیت نمی  شناسند. راشاتودی نیز نوشت: صربستان، 
کوزوو را متعلق به خود می  داند و اسپانیا، یونان، رومانی، اسلواکی و قبرس هنوز این منطقه 
را به عنوان یک جمهوری مستقل به رسمیت نمی  شناسند. کوزوو در سال ۲۰۰۸ استقلال 
خود را از صربستان اعلام کرد اما بلگراد همچنان آن را سرزمین خود می  داند. همچنین، 
اتحادیه اروپا سه  شنبه با اعطای وضعیت نامزدی به کشور بوسنی و هرزگوین در این بلوک 

موافقت کرد و انتظار می  رود این تصمیم توسط رهبران این بلوک تایید شود.

درخواست کوزوو برای عضویت در اتحادیه اروپا  
 رسانه ان  اچ  کی ژاپن گزارش داد، وزیر خارجه ژاپن در حال برنامه  ریزی سفرش 
به چین و دیدار با همتای چینی   خود در ماه جاری میلادی است. به گزارش ایسنا، 
براساس گزارش ان  اچ  کی ژاپن، اگر این دیدار انجام شود، پس از تقریبا سه سال، اولین 
سفر یوشیماسا هایاشی، وزیر امور خارجه ژاپن به چین خواهد بود. به نقل از خبرگزاری 
رویترز، تنش  های مربوط به تایوان، جزیره  ای که چین آن را بخشی از خاک خود می  داند، 
در جلسه وزرای آسیایی که در ماه اوت در کامبوج برگزار شد هم مطرح و هم  زمان با اینکه 
هایاشی شروع به سخنرانی کرد، باعث شد وانگ یی، وزیر امور خارجه چین از جلسه خارج 
شود. اما فومیو کیشیدا، نخست  وزیر ژاپن ماه گذشته میلادی در حاشیه یک نشست در 
تایلند برای اولین بار پس از تقریبا سه سال گفت  وگوهای حضوری با شی جین پینگ، 
رئیس  جمهوری چین برگزار کرد و طی آن هر دو توافق کردند تلاش  هایی را در راستای 

کاهش تنش  ها انجام دهند.

وزیر خارجه ژاپن به چین می  رود

 


